
Protokół Nr XLI/17 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 22 czerwca 2017 roku 

Otwarcie obrad – godz. 15.07 

Zamknięcie obrad – godz. 17.58 

Ad. 1 

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 

Ad. 2  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 

Ad. 3 

Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał r. Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z 
dnia 31 maja 2017 roku. 

Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 

Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw -  0  wstrzymało się - 0.   

Ad. 5 

Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 

Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad w pkt. 8 DRUKU NR 

9 tj.: projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie wsi 

Wambierzyce oraz wysokości stawek opłaty za parkowanie, wysokości opłaty dodatkowej i 

sposobu ich pobierania - Burmistrz dodał, że teren został przejęty od Zarządu Województwa 

Dolnośląskiego jako fragment należący do drogi jako zatoczka dla autobusów. W miejscu 

tym zostanie wybudowany parking dla samochodów. Należy również uporządkować ruch i 

kwestie parkowania na Placu NMP w Wambierzycach. Burmistrz wniósł autopoprawkę do 

DRUKU NR 7 i DRUKU NR 8 polegającą na zwiększeniu planu wydatków i dochodów o 

kwotę 62.965,00 zł na wykonanie zadania przebudowa odcinka ul. Grunwaldzkiej w 

Radkowie w obrębie działek ewidencyjnych nr 1 i 92, na wykonanie zadania został wyłoniony 

wykonawca firma DROGMOST z Kłodzka. Efektem nowej drogi na odcinku ul. Grunwaldzka 

- Bożanov będzie  poprawa jakości drogi i otwarcie przejścia samochodowego. Zadanie w 

całości finansowane jest na poziomie 85% ze środków unijnych i 15% ze środków własnych. 

Zabezpieczono w planie wydatków kwotę w wysokości 610,00 zł  na wypłatę nagrody dla 

funkcjonariusza Posterunku Policji w Radkowie.      

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem zmiany zgłoszonej przez Burmistrza.: 



Głosowało 14 radnych:   za - 14   przeciw - 0      wstrzymało się - 0 . 

Ad. 6 

Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 1 czerwca 2017 roku do 22 
czerwca 2017 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 
Ad. 7 
 
Przewodniczący RM - poprosił poszczególnych dyrektorów placówek oświatowych o złożenie 
sprawozdań z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 

D. Pawlicka - Dyrektor Integracyjnego Radkowskiego Zespołu Żłobków złożyła sprawozdanie 

z działalności w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

A. Słabicka - Dyrektor Gminnego Przedszkola Publicznego z Oddziałami Integracyjnymi w 

Radkowie złożyła sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu). 

M. Ciechanowicz - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Wambierzycach złożyła 

sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu). 

M. Kaleta Białas - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej złożyła 

sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu). 

D. Florczak - Dyrektor Zespołu Szkół w Radkowie złożyła sprawozdanie z działalności w 

okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

R. Borkowski - Dyrektor Zespołu Szkół z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej 

złożył sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu). 

O godz. 1635 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1646. 
 
 
Ad. 8 
 
DRUK NR 1 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Radków za 2016 rok 
 
Przewodniczący RM - odczytał uchwałę nr III/106/2017 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 25 kwietnia 2017 roku w sprawie pozytywnej opinii 
o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Radków sprawozdaniu rocznym z 
wykonania budżetu Gminy Radków za 2016 rok (opinia stanowi załącznik do protokołu) i 
uchwałę nr III/138/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu z dnia 29 maja 2017 roku w sprawie pozytywnej opinii o wniosku Komisji 



Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków za 2016 rok 
(opinia stanowi załącznik do protokołu) oraz odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków. Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu 
sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Radków za 2016 rok wraz ze 
sprawozdaniami jednostkowymi jednostek organizacyjnych gminy, wykazu umorzeń 
podatków lokalnych, uchwał Rady Miejskiej i zarządzeń Burmistrza w sprawie zmian w 
budżecie w 2016 roku oraz wysłuchaniu skarbnika gminy Radków postanowiła:  

1. wydać pozytywną opinię o realizacji i wykonaniu przez Burmistrza Miasta i Gminy 
Radków budżetu gminy za 2016 rok 

2. Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej o udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 

 
Przewodniczący RM - poprosił pozostałe Komisje RM o opinie w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Radków za 2016 rok i 
poprosił o głosowanie nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
Głosowało 14 radnych: za - 14   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Radków absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Radków za 2016 rok i 
poprosił o głosowanie nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Głosowało 14 radnych: za - 14   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Burmistrz - podziękował za udzielenie absolutorium; uważa, że realizacja wszystkich zadań 
przynależnych Gminie wymaga bardzo szerokiej współpracy i wyrozumiałości za którą 
podziękował wszystkim pracownikom, radnym i dyr. jednostek organizacyjnych oraz 
sołtysom Gminy Radków. Burmistrz dodał, że udało się wdrożyć bardzo wiele zadań i 
projektów na które zapewniono środki finansowe łącznie z własnymi udziałami i zasilone 
pożyczkami na kwotę 40 mln. Gmina jest dobrze wyposażona a zrealizowanie zadań i 
projektów, które są wdrażane i zapisane w strategii i mają zabezpieczenie finansowe zmienią 
pozytywnie obraz gminy jej geografię poprzez poprawę wizerunku i infrastrukturę w całej 
gminie. Udało się też wdrożyć zadania strategiczne, które spowodują przybliżenie do gminy 
sfer gospodarczych oraz udało się pozyskać środki na zadania, które będą spinać gminę w 
lepszą komunikację. 
 



O godz. 1713 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1730. 
 

Po przerwie liczba radnych zmniejszyła się do 13 - z obrad sesji zwolnił się r. B. Drożdż. 

 
DRUK NR 3 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie wysokości 
opłaty za pobyt dziecka w Radkowskim Zespole Żłobków z/s w Radkowie przy ul. 
Bolesława Chrobrego 12-14/1 oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za -13   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
 
DRUK NR 4 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie utworzenia 
jednostki organizacyjnej gminy Radków, działającej w formie jednostki budżetowej 
pod nazwą Radkowski Zespół Żłobków oraz nadania jej statutu 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za -13   przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 5 w sprawie podtrzymania stanowiska w sprawie załatwienia skargi na 
działalność Burmistrza Miasta i Gminy Radków  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 

B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za -13   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6 w sprawie załatwienia skargi z dnia 24 maja 2017r. na Komisję Rewizyjną  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna swoje wyjaśnienie złożyła na piśmie i jest ono ujęte w 
uzasadnieniu do projektu uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały przy 2 głosach wstrzymujących. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
przy 2 głosach wstrzymujących. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy        

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za -10   przeciw - 0   wstrzymało się - 3. 
 
 



DRUK NR 7 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy        

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną 
autopoprawką: 
Głosowało 13 radnych: za -13   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 8 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2017 rok 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy        

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną 
autopoprawką: 
Głosowało 13 radnych: za -13   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
 
 
 



DRUK NR 9 w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie wsi 
Wambierzyce oraz wysokości stawek opłaty za parkowanie, wysokości opłaty 
dodatkowej i sposobu ich pobierania 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

A. Rakowska - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 

B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy        

projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za -13   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 9 
 
J. Gorczycki - zapytał w imieniu mieszkańców Tłumaczowa i osób zainteresowanych kupnem 
działek jaka jest przyszłość w zakresie budowy zasilania w wodę w kierunku na Sonow i 
Rudawę. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że Tłumaczów jest objęty bardzo szerokim projektem budowy kanalizacji 
sanitarnej. Trwają też prace nad przygotowaniem projektu i pozyskaniem środków 
finansowych na kolejny etap budowy kanalizacji w Radkowie. Po tych inwestycjach, które są 
bardzo kosztowne dla Gminy Radków będzie można przystąpić do prac związanych z 
budową instalacji wodnej dla Rudawy i pozostałej części Tłumaczowa. Burmistrz spotka się z 
radnym i Prezesem RUK w celu doprecyzowania i określenia obszarów pod 
wodociągowanie. Burmistrz poinformował, że w Gajowie i Suszynie zamontowano pompy 
ssąco - tłoczące na rurach, może takie rozwiązanie będzie też dobre dla Tłumaczowa. 
 
J. Gorczycki - można odstąpić od kanalizowania tych osad, co jest kosztowniejsze i dłuższe 
w realizacji od wodociągowania.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że sieć wodna zaprojektowana na obszar Rudawy jest alternatywnie 
zaprojektowana , trzeba pomyśleć jak rozwiązać problem. Dla rejonu Rudawy najważniejsze 
jest dokonanie odwiertów głębinowych i pozyskanie czystej wody oraz budowa tej sieci. Jaką 
formę wodociągowania zastosować zostanie ustalone na spotkaniu.  
 
Ad. 10 
 
Nie złożono. 
 
 
 
 



Ad. 11 
 
Przewodniczący RM - odczytał pisma Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w 
sprawie przyznanych dotacji w ramach budżetu na 2017 rok Pani Ludmile Hnatów na remont 
zamku kapitanowo w Ścinawce Średniej. 
  
Burmistrz - omówił prace remontowo-budowlane, które są realizowane na terenie Gminy 
Radków.  
 
Ad. 12 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XLI sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
Protokołowała:                Przewodniczący RM 
Lucyna Połowczuk         w Radkowie 
                   Stanisław Hajłasz 
 


